
Protokół Nr OR.IV.0063-4-38\09
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji i Łączności Rady Miejskiej 

Wodzisławia Śląskiego w dniu 12 listopada 2009 roku o godzinie 9,00
w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik do protokołu.

Ad 1.
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał jej Przewodniczący Pan Władysław Szymura.

Ad 2.
Porządek obrad.

Porządek  obrad  został  jednogłośnie  przyjęty  do  realizacji  w  wersji  stanowiącej  załącznik  do 
protokołu (ilość głosów: za-5).

Ad 3.
Informacja na temat stanu realizacji inwestycji zaplanowanych w budżecie miasta na 2009 rok oraz 
stan wykonania zadań rzeczowych w Dzielnicach Miasta przedstawionych  do realizacji przez Rady 
Dzielnic  –  zreferowali:  pan  Dariusz  Szymczak  II  Zastępca  Prezydenta  Miasta,  pani  Janina  
Szymecka-Pysz  Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  Miejskich,   pan Jacek  Szkolnicki  Dyrektor  Służb 
Komunalnych Miasta.

II Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak przystąpił do omawiania następujących zadań:
1. Współfinansowanie kosztów budowy chodnika przy drodze krajowej DK 78 na odcinku 
od  skrzyżowania  z  ul.  Rzeczną  do  granicy  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego
z Gminą Gorzyce.

Plan – 65.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 64.660,00 zł

    Realizacja zadania została zaplanowana na rok 2010. W wyniku inicjatywy Prezydenta Miasta 
Wodzisławia  Śląskiego  oraz  zgodnie  z  podpisanym  Porozumieniem  Miasto  Wodzisław  Śląski 
zobowiązało się do współfinansowania kosztów budowy chodnika przy drodze krajowej DK78, w 
ten  sposób,  że  pokryje  koszty  opracowania  dokumentacji  projektowej.  W  dniu  16.02.2009  r. 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Katowicach poinformowała, że została 
opracowana dokumentacja techniczna dotycząca budowy chodnika przy DK 78 w Wodzisławiu 
Śląskim, w której uwzględniono uwagi wniesione przez Urząd Miasta w  Wodzisławiu Śląskim. W 
dniu 26.06.2009r. GDDKiA Oddział w Katowicach przesłała notę księgową  na kwotę 64.660,00 
zł.  za  opracowaną  dokumentację  techniczną  dotyczącą  przedmiotowego zadania,  która   została 
uregulowana przez Miasto Wodzisław Śląski.
 
2. Budowa chodnika przy ul. Pałacowej Etap-I.

Plan – 143.116,00 zł  Zaawansowanie finansowe: 136.606,85 zł
w tym:
Środki własne: 118.116,00 zł                                                                          111.606,85 zł.
Środki RDz Kokoszyce: 25.000,00 zł                                                              25.000,00 zł.

Etap I – został całkowicie zrealizowany i odebrany. Do zrealizowania pozostał ETAP II – kosztorys 
inwestorski  na  roboty  budowlane  opiewa  na  kwotę  49.933,18  zł  brutto  i  obejmuje  realizację 
budowy  tylko  II  etapu  chodnika  (bez  oświetlenia).  Wystąpiono  do  Wydziału  Architektury  i 
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Urbanistyki o ustalenie lokalizacji inwestycji celu publicznego na oświetlenie.

3. Budowa  parkingu  wraz  z  oświetleniem w pobliżu  Kościoła  Marii  Magdaleny  przy
ul. Chrobrego.

Plan – 408.941,00 zł      Zaawansowanie finansowe: 373.637,17 zł

Całkowita wartość robót budowlanych zrealizowanych przez UMK Gerard Szczyrba wyniosła 368 
940,18 zł brutto.  Inwestycja została zrealizowana, w dniu 30.09.2009 r. dokonano odbioru robót.

4. Łącznik ul. Chrobrego – Letnia (ul. Zbożowa).

Plan – 62.540,00 zł  Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł
w tym:
Środki własne: 30.540,00 zł
Środki RDz Radlin II: 32.000,00 zł

Na dzień dzisiejszy (03.11.2009 r.) brak decyzji  o środowiskowych uwarunkowaniach realizacji 
przedsięwzięcia ze strony Starostwa Powiatowego. Wykonawca dokumentacji projektowej wystąpił 
z wnioskiem o przedłużenie terminu wykonania dokumentacji do dnia 30.12.2009 r.

5. Projekt drogi dojazdowej do działek budowlanych przy ul. Jastrzębskiej.

Plan – 5.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł

W  chwili  obecnej  toczy  się  postępowanie  mające  na  celu  przejęcie  przedmiotowych  działek 
budowlanych od Skarbu Państwa na rzecz Miasta Wodzisławia Śląskiego.
Ponadto  Wydział  Architektury  i  Urbanistyki  opracowuje  koncepcję  rozmieszczenia  działek 
budowlanych i przebiegu przedmiotowej drogi dojazdowej. Ze względu na nieuregulowany stan 
prawny nie jest możliwe wykonanie przedmiotowego zadania w bieżącym roku. 

6. Przebudowa drogi gminnej odnogi ul. Mszańskiej w Turzy Śląskiej.
Plan – 40.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł

Skierowano  pismo  do  Urzędu  Gminy  Gorzyce  dotyczące  dofinansowania  powyższego  zadania 
(pismo Nr IMiGK.II.7040-1-00094/08 z dnia 08.01.2009r.) – współfinansowanie.
W przygotowaniu  projekt  porozumienia  o  współfinansowaniu  zadania  przez Miasto Wodzisław 
Śląski. Zadanie zostanie zrealizowane w latach 2009 – 2010.

7. Budowa  miejsc  postojowych  wraz  z  drogą  dojazdową  przy  budynku  nr  14  na  
os. Dąbrówki (projekt).

Plan – 50.500,00 zł Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł
w tym:
Środki własne: 15.000,00 zł
Środki RDz XXX-Lecia, Piastów, Dąbrówki: 35.500,00 zł

Przedmiotowa  inwestycja  nie  może  być  zrealizowana  z  uwagi  na  występujące  
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego zapisy (zieleń niska i wysoka). Za zgodą 
Prezydenta  Miasta  Wydział  Inwestycji  Miejskich  wystąpił  do  Wydziału  Architektury  
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i  Urbanistyki  o  wprowadzenie  punktowej  zmiany  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego.  Realizacja  zadania  będzie  możliwa  po  dokonaniu  zmian  w  planie 
zagospodarowania przestrzennego miasta dotyczącym tego obszaru.

8. Budowa kanalizacji wraz z przebudową ul. Michalskiego.

Plan – 5.204.156,00 zł      Zaawansowanie finansowe: 2.735.785,94 zł
w tym:
Środki własne: 4.324.156,00 zł                                                                       2.401.990,92 zł.
MI:       880.000,00 zł                                                            333.795,02 zł.

W dniu 30.09.2008 r. nastąpiło protokolarne przekazanie placu budowy. Trwa realizacja inwestycji. 
Wykonawca  robót  wykonał  odcinki  kanalizacji  sanitarnej
i  deszczowej  w  obrębie  ul.  Witosa.  W  chwili  obecnej  na  ukończeniu  są  odcinki  kanalizacji 
przy ul. Młyńskiej. Rozpoczęto wykonywanie drogi na odcinku ulicy Młyńskiej. Planowany termin 
zakończenia – 15.09.2011 r.

9. Udrożnienie ruchu w południowej części subregionu zachodniego – Wodzisław Śląski 
(etap  I:  przebudowa  ciągu  drogowego  ul.  Matuszczyka,  26  Marca  wraz
z budową odcinka łączącego z DK 78 (ul. Rybnicka)).

Plan – 4.344.556,00 zł     Zaawansowanie finansowe: 1.962.000,00 zł
w tym:
Środki budżetu miasta: 3.045.725,00 zł                                                         1.962.000,00 zł.
EFRR:      1.298.831,00 zł

Projekt  budowlany  i  wykonawczy  opracowała  firma  projektowa  MOSTY  KATOWICE.  Dla 
Inwestycji została wydana Decyzja o zezwoleniu na realizację inwestycji  drogowej.  W ramach 
Etapu I do realizacji w latach 2009-2012 zaplanowano:
• zadanie 2 – przebudowa dwóch wiaduktów w ciągu ul. Matuszczyka, 
• zadanie 6 – budowa odcinka drogi łączącej ul. 26 Marca z DK 78 – ul. Rybnicka. 
Podpisano  umowę  dla  Etapu  I  zadanie  2,  6  na  wartość  środków  pomocowych  w  kwocie 
11.518.186,95 zł co stanowi 51,06%poziomu dofinansowania.
Podpisano  porozumienie  dotyczące  przejęcia  przez  Generalną  Dyrekcją  Dróg  Krajowych  i 
Autostrad realizacji zadania 7 (rondo na DK 78). Wartość zadania ok. 15 mln zł. Udział finansowy 
Miasta  do kwoty 2,5 mln  zł.   W dniu 22.10.2009. został  otwarty przetarg  na wybór  Jednostki 
prowadzącej nadzór inwestorski (Inżynier Kontraktu) – najtańszą ofertę złożyło konsorcjum firm 
Integrall Sp. z o.o. i Drogowa Trasa Średnicowa z Katowic – wartość dla etapu I – 171.507,60 zł. 
Przetarg  na  realizację  Etapu  I  zadanie  2  i  6  oraz  Etapu  II  (całość)-został  otwarty  w  dniu 
30.10.2009r. Najtańszą ofertę złożyło konsorcjum firm Eurovia i Mosty Chrzanów. Wartość Etapu 
I zadanie 2 i 6  to 19.380.911,35 zł. Dnia 06.11.2009r. złożono  wniosek do konkursu ogłoszonego 
przez Urząd Marszałkowski na Etap I zadanie  3,4 i 5. Zadanie 1 zostało wyłączone z wniosku z 
uwagi na ograniczenie finansowe (do 15 mln) oraz na fakt, że do konkursu można złożyć tylko 1 
wniosek. Starosta Wodzisławski wszczął postępowania dot. ustalenia wysokości  odszkodowania za 
grunty zajęte pod przedmiotową inwestycję. 

10. Udrożnienie ruchu w południowej części subregionu zachodniego – Wodzisław Śląski 
(etap  II:  budowa  wiaduktu  oraz  drogi  łączącej  DK  78  (ul.Rybnicka)
z DW 932 (ul.Marklowicka)).
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Plan – 1.989.988,00 zł     Zaawansowanie finansowe: 1.226.000,00 zł
w tym:
Środki budżetu miasta: 1.087.863,00 zł                                                         1.226.000,00 zł.
EFRR:         902.125,00 zł

Podpisano umowę dla Etapu II na wartość środków pomocowych w kwocie 11.517.344.48 zł co 
stanowi 47,65% poziomu dofinansowania. W dniu 22.10.2009. został otwarty przetarg na wybór 
Jednostki  prowadzącej  nadzór  inwestorski  (Inżynier  Kontraktu)  –  najtańszą  ofertę  złożyło 
konsorcjum firm Integrall Sp. z o.o. i  Drogowa Trasa Średnicowa z Katowic – wartość etapu II 
377 316,72 zł. Przetarg na realizację Etapu I zadanie 2 i 6 oraz Etapu II (całość) został otwarty w 
dniu  30.10.2009r. Najtańszą ofertę złożyło konsorcjum firm Eurovia i Mosty Chrzanów. Wartość 
Etapu  II   to  19.243.184,14  zł.  Starosta  Wodzisławski  wszczął  postępowania  dot.  ustalenia 
wysokości odszkodowania za grunty zajęte pod przedmiotową inwestycję. Wystąpiono do Urzędu 
Marszałkowskiego z prośbą o dofinansowanie budowy Etapu II w wysokości 10.000.000 zł.
Całkowita  wartość  realizacji  Etapu  I  zadanie  2  i  6  oraz  Etapu  II  wynosi  zgodnie  z  ofertą 
38.624.095,49 zł. 

11. Termomodernizacja budynku 4b Urzędu Miasta Wodzisławia Śląskiego wraz z 
remontem pomieszczeń.

Plan – 297.200,00 zł Zaawansowanie finansowe: 46.360,00 zł

Pełna dokumentacja  wraz z wnioskiem o pozwolenie na budowę zostały złożone 16.08.2009 r. 
Decyzję  zatwierdzającą   projekt  budowlany  i  pozwolenie  na  wykonanie  robót  budowlanych 
otrzymano w dniu 07.09.b.r. Z uwagi na konieczność kontynuowania inwestycji  rozpoczętych w 
latach  2008-2009 oraz  przystąpienia  do  realizacji  drogi  zbiorczej  –  obwodnicy  miasta  a  także 
pozyskania środków unijnych z Funduszu Spójności i związku   z tym gwarantowania kredytów 
przeznaczonych na program budowy kanalizacji sanitarnej - inwestycja nie może zostać ujęta w 
projekcie budżetu na 2010 rok.

12. Budowa ogólnodostępnego boiska sportowego przy Szkole Podstawowej 
Nr 3.

Plan – 750.910,00 zł            Zaawansowanie finansowe: 736.645,87  zł

Inwestycję  zakończono  i  odebrano  protokołem  odbioru  końcowego  w  dniu
02  lipca  2009  r.  Wykonawca  nie  dotrzymał  umownego  terminu  zakończenia  inwestycji  –
15 listopad 2008 r. Za zwłokę w wykonaniu przedmiotu umowy naliczona została kara umowna w 
wysokości  314.457,53  zł (całkowita  wartość  umowy  realizacyjnej  727.910,94  zł).  Inwestycję 
przekazano dowodem OT na majątek mienia komunalnego, a następnie w użytkowanie do „MOSiR 
Centrum”. Wartość środków trwałych (inwestycji) wynosi 742.745,87 zł.

13. Przystosowanie pomieszczeń w Szkole Podstawowej Nr 10 dla Biblioteki.

Plan – 333.000,00 zł  Zaawansowanie finansowe:  20.325,20  zł

Wyłoniony w drodze  przetargu nieograniczonego wykonawca – Przedsiębiorstwo  GAWINEX 
Sp. z o.o. przystąpił do realizacji inwestycji. Cena złożonej przez wykonawcę oferty :227.243,85 zł
Przekazanie  placu  budowy  nastąpiło  w  dniu  22  września  b.r.  Termin  umowny  zakończenia 
inwestycji 21 listopada b.r.
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14. Likwidacja azbestu i termomodernizacja Zespołu Szkół Nr 3 w Wodzisławiu Śl. przy
ul. Mieszka 10 (projekt).

Plan – 57.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 50.217,64 zł

Dnia  10  września  2009 r.  złożono  wniosek  w ramach  Priorytetu  V środowisko,  Działanie  5.2 
Gospodarka odpadami  RPO Województwa Śląskiego na lata 2007-2013. Rozstrzygnięcie konkursu 
spodziewane  jest  około  m-ca  stycznia  2010r.  Wartość  realizacji  w/g  całego  kosztorysu 
inwestorskiego wynosi 5.029.608,80 zł. 

15. Przebudowa basenu przy SP Nr 3 wraz z termomodernizacją budynku szkoły.

Plan – 1.135.851,00 zł Zaawansowanie finansowe: 17.000,00 zł

W  wyniku  przetargu  nieograniczonego  wyłoniony  został  wykonawca  na  realizację
II etapu obejmującego zalecenia przeciwpożarowe. Plac budowy przekazano w dniu 04.09.2009r.
Wykonanie etapu II a w/g umowy przewidziano na dzień 31.12.2009r. 

16. Rozbudowa  budynku  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  Nr  3  wraz  z 
zagospodarowaniem terenu szkolnego w Wodzisławiu Śl. dzielnicy Radlin II.

Plan – 982.948,00 zł Zaawansowanie finansowe: 68.769,28 zł

W wyniku rozstrzygniętego przetargu na realizację I etapu zadania tj. Przebudowa dachu segmentu 
„A” – wyłoniono wykonawcę, cena umowna: 699.992,12 zł. Umowę podpisano 05 sierpnia 2009r. 
Przekazanie  placu  budowy  –  10  sierpnia  2009r,  a  termin  zakończenia  robót  dla  I  etapu  – 
31.12.2009 r.

17. Termomodernizacja obiektu Gimnazjum Nr 2 w Wodzisławiu Śląskim (projekt).

Plan – 70.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 40.992,00 zł

Pracownia  Projektowa  MODUŁ  A.Domin  i  A.Zientala  opracowała  dokumentację  projektowo-
kosztorysową,  na  podstawie  audytu  energetycznego  wykonanego  przez  Energosystem  Rybnik. 
Wartość  robót  budowlanych  na  podstawie  kosztorysów  inwestorskich  wynosi  3.174.616,96 
(brutto). Zadanie zrealizowano.

18. Budowa pełnowymiarowej sali gimnastycznej w Gimnazjum Nr 2 przy ul. 26 Marca.

Plan – 2.026.066,00 zł      Zaawansowanie finansowe: 6.503,84 zł

W  wyniku  rozstrzygniętego  przetargu  wyłoniony  został  wykonawca  na  realizację  zadania 
inwestycyjnego.  Przekazano  plac  budowy  11  sierpnia  2009  r,  a  termin  zakończenia  robót 
budowlanych  przewidziano na 31 lipiec 2010 r. Zadanie prowadzone w systemie dwuletnim. 

19. Projekt kanalizacji sanitarnej w Wodzisławiu Śląskim dzielnicy Wilchwy.

Plan – 814.594,00 zł Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł

Inwestycja prowadzona przez PWiK Wodzisław Śląski. W wyniku przeprowadzonego przetargu 
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nieograniczonego podpisano umowę z firmą Projekt s.c. Umowny termin realizacji  zamówienia 
wyznaczono  na  29  sierpnia  2009r.  Z  uwagi  na  przedłużające  się  negocjacje  z  właścicielami 
nieruchomości dot. uzyskania zgód na wejście w teren prywatny z siecią kanalizacji,  projektant 
wystąpił  do  PWiK  Sp.  z  o.o.  z  prośbą  o  przedłużenie  terminu  do
28 lutego 2010 r. Zarząd PWiK nie wyraził zgody na przedłużenie terminu umownego  i umowa z 
Projektantem została  rozwiązana.  W/g informacji  PWiK przygotuje  dokumentację  we własnym 
zakresie- zadanie do likwidacji w m-cu listopadzie 2009r. 
20. Budowa oświetlenia ul. Grodzisko.

Plan – 185.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 98.624,08 zł

W  wyniku  rozstrzygniętego  przetargu  wyłoniono  wykonawcę  TOM-ELEKTRO
z  Jastrzębia  Zdroju.  Zgodnie  z  ofertą  wartość  robót  dla  zadania  pn:  ”Budowa  oświetlenia
ul.  Grodzisko  Etap  I  –  od  ul.  Łużyckiej  do  Baszty  Rycerskiej” wynosi  95.134,88zł
z terminem wykonania na dzień 30.10.2009 r.  Zadanie zakończono, odebrano i włączono energię 
elektryczną.

21. Budowa oświetlenia ul. Kopernika – boczna, Wiklinowa.

Plan – 48.076,00 zł Zaawansowanie finansowe: 44.913,05 zł

Zgodnie z ofertą wartość robót dla zadania pn: ”Budowa oświetlenia ul. Kopernika – boczna”
wynosi 23.997,74zł, zaś dla zadania pn: ”Budowa oświetlenia ul. Wiklinowej” wynosi 13.934,66zł, 
z terminem wykonania na dzień 15.10.2009r. 
„Budowa oświetlenia ul.  Kopernika – boczna” -  w dniu 02.09 wykonawca zgłosił  zakończenie 
robót  budowlanych.  „Budowa oświetlenia  ul.  Wiklinowej” –  zadanie  odebrano przed terminem 
umownym. Zadania zakończono, odebrano i włączono energię elektryczną.

22. Budowa oświetlenia ulicznego ul. M. Dąbrowskiej.

Plan – 43.907,00 zł Zaawansowanie finansowe: 32.203,10 zł

Zgodnie  z  ofertą  wartość  robót  dla  zadania  pn:  ”Budowa  oświetlenia  ulicznego  ul.  M.  
Dąbrowskiej” wynosi 23.378,53zł z terminem wykonania na dzień 30.09.2009r – zadanie odebrano 
przed terminem umownym. Zadanie zakończono, odebrano i włączono energię elektryczną.

23. Budowa oświetlenia chodnika łączącego oś. Piastów blok nr 11 z os. XXX-Lecia PRL 
blok  nr 75 i 76

Plan – 7.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł

W dniu 24.06.2008r. została podpisana umowa z projektantem Panem Czesławem Koniecznym na 
wykonanie projektu budowlanego i wykonawczego z terminem złożenia opracowania na okres 1,5 
miesiąca  po  uzyskaniu  prawomocnej  decyzji  o  ustaleniu  lokalizacji  celu  publicznego.  Wartość 
projektu zgodnie z umową wynosi 6.344,00 zł. Na dzień dzisiejszy brak decyzji lokalizacyjnej.

24. Budowa  oświetlenia  chodnika  między  blokiem  nr  79-80  na  os.  XXX-Lecia  PRL 
w kierunku ul. Mieszka
           
 Plan – 7.000,00 zł.                                                          Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł
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 Zlecono mapy do celów projektowych z terminem realizacji do dnia 20.12.2009r..

32. Zabudowa punktu oświetleniowego ul.26 Marca nr 118-128
 
 Plan – 10.000,00 zł.                                                           Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł
            
W  dniu  25.09.2009r.   została  podpisana  umowa  z  TOM-ELEKTRO  z  Jastrzębia  Zdroju  na 
wykonanie projektu budowlanego i wykonawczego, z terminem złożenia opracowania na okres 1,5 
miesiąca  po  uzyskaniu  prawomocnej  decyzji  o  ustaleniu  lokalizacji  celu  publicznego.  Wartość 
projektu zgodnie z umową wynosi 4.880,00 zł.Brak decyzji lokalizacyjnej celu publicznego.

33. Likwidacja zalewiska „Sakandrzok” w Wodzisławiu Śl. przy ul. Piaskowej.

Plan – 130.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł

W dniu 05.02.2009r. podpisano umowę Nr IMiGK-U-002/09 z Przedsiębiorstwem Produkcyjno 
Handlowo  Usługowym  „INŻYNIERIA  SANITARNA”  Sp.  z  o.o.  z   siedzibą
w  Siemianowicach  Śląskich  na  wykonanie  projektu  budowlano  -  wykonawczego  wraz
z uzyskaniem decyzji pozwolenia na budowę. Wartość umowy 143.351,90 zł. Termin zakończenia 
12 luty 2010 r.  – w trakcie realizacji.

34. Odwodnienie ul. Słowiańskiej.

Plan – 130.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 109.468,86 zł

Wartość robót podstawowych - 91.883,37 zł  brutto. Wartość robót dodatkowych - 17.585,49 zł 
brutto. Roboty zostały zakończone i odebrane.

36. Zagospodarowanie  terenu  wokół  Pomnika  przy  ul.  Sądowej  oraz  posadowienie 
masztów flagowych na rynku wodzisławskim.

Plan – 404.333,00 zł Zaawansowanie finansowe: 404.332,52 zł

Inwestycja zakończona i przekazana na majątek Miasta.

37. Przebudowa strefy wejścia do WCK w Wodzisławiu Śl.

Plan – 100.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 35.549,40 zł

Całkowity koszt opracowania dokumentacji wynosi zgodnie z zawartą umową 64.999,16 zł.  brutto.
Termin  wykonania  zadania  30.09.2009  r.  Projektant  złożył  opracowanie  projektowe.  Trwa 
procedura  wydawania  pozwolenia  na  budowę.  Wartość  realizacji  prac  w/g  kosztorysu 
inwestorskiego wynosi 1.108.094,88 zł. (brutto).

38. Przebudowa fontanny Rynek.

Plan – 200.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 6.610,19 zł

Dnia  9  października  Śląski  Wojewódzki  Konserwator  Zabytków  zwrócił  się  o  przedłożenie 
koncepcji  zagospodarowania  rynku  po  przedłożeniu  której,  zajmie  stanowisko  w  sprawie. 
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Koncepcję opracowuje Wydział Architektury i Urbanistyki. 

39. Budowa  boisk  sportowych  „Moje  boisko-Orlik  2012”  przy  Zespole  Szkół  Nr  3  
w Wodzisławiu Śląskim ul. Mieszka 10.

Plan – 1.460.000,00 zł          Zaawansowanie finansowe: 754.491,05 zł
w tym: w tym:
Środki własne: 794.000,00 zł Środki własne: 430.310,94 zł
Ministerstwo Sportu: 333.000,00 zł Ministerstwo Sportu: 0,00zł
Środki Woj. Śl.: 333.000,00 zł Środki Woj. Śl.: 324.180,11 zł

Inwestycja została podzielona na dwie części:

1) Adaptacja zaplecza w budynku Zespołu Szkół Nr 3 – zlecenie na kwotę 270.207,32 zł. W dniu 
23.07.09  r.  przekazano  plac  budowy.  W dniu  29.10.2009r.  Rozpoczęto  czynności  związane  z 
odbiorem końcowym wykonanych robót.
Wykonawcą robót jest Zakład Gospodarki Mieszkaniowej i Remontowej. 
Termin wykonania zadania 30.10.2009r. Wykonano 100% robót budowlanych.
2) Budowa boisk sportowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Wykonawcę robót wybrano w 
wyniku  przeprowadzonego  przetargu  nieograniczonego.  Podpisano  umowę  z  wykonawcą  – 
DAWAR  PLUS,  Dariusz  Komar,  Suchy  Las,  ul.  Obornicka  37  w  dniu  25.08.2009r.  Termin 
zakończenia robót 30.10.2009r.
Wykonano  odwodnienie  boisk,  podbudowę  i  nawierzchnię  boisk,  chodniki  i  dojścia
z kostki brukowej. Postawiono maszty oświetleniowe i wykonano przyłącze energetyczne.
Wykonawca  zgłosił  zakończenie  robót  objętych  umową  podstawową.  W  związku
z  poszerzeniem  zakresu  robót  o  bieżnię  nadal  trwają  roboty  budowlane.  Termin  odbioru 
końcowego 16.11.2009r.
  
Wartość oferty: 1.017.062,35 zł
Ponadto  nadzór  inwestorski  nad  realizacją  całości  zamówienia  zlecono  firmie  –  Nadzór 
Budowlany, Józef Kierdal za 0,1% wartości wykonanych robót.               
 Łączny koszt zadania wynosi 1.336.920 zł.

40. Budowa budynku  socjalno-sportowego na  terenie  boiska  sportowego MOSiR przy  
ul. Jastrzębskiej.

Plan – 172.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 171.583,68 zł
w tym: w tym:
Środki własne: 2.000,00 zł Środki własne: 1.583,68 zł
Ministerstwo Sportu: 170.000,00 zł Ministerstwo Sportu: 170.000,00 zł

Inwestycja zakończona, rozliczona i przekazana na majątek Miasta o wartości łącznej 927.061,92 zł

44. Opracowanie  raportu  oddziaływania  na  środowisko  wraz  z  uzyskaniem  decyzji 
środowiskowej realizacji zadania drogi głównej południowej.

Plan - 50.000,00 zł Zaawansowanie finansowe: 0,00 zł

W dniu 29.07.2009r. w Biurze Zamówień Publicznych złożono wniosek o wszczęcie postępowania 
o zamówienie publiczne.  W dniu 11.08.2009 r. wysłano pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w 
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Katowicach z prośbą o uzgodnienie  Specyfikacji  Istotnych Warunków Zamówienia,  a także do 
Urzędu Miasta Rydułtowy, Urzędu Miasta Pszów, Urzędu Gminy Godów i Urzędu Gminy Mszana. 
Termin  składania  ofert  i  otwarcia  przetargu  -  08.10.2009  r.  Termin  realizacji  zamówienia  – 
30.06.2010 r. Łączna wartość zadania  800.000,00 zł. (środki pozyskane w ramach porozumienia 
z Marszałkiem Województwa Śląskiego). W dniu 22.10.2009 r. podpisana została umowa z Biurem 
Konsultingowo - Doradczym „EUROEKSPERT” (Chorzów ul.  Kościuszki 63) na opracowanie, 
zgodnie z ogłoszonym przetargiem, : „  Opracowanie dokumentacji wymaganej w procesie oceny  
oddziaływania  na  środowisko  wraz  z  uzyskaniem decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  
realizacji przedsięwzięcia dla zadania pn. Opracowanie projektu Drogi Głównej Południowej na 
terenie Wodzisławia Śląskiego, Mszany i gmin sąsiednich – etap I (dokumentacja środowiskowa)”.
Wartość umowy opiewa na kwotę  239 730,00 zł brutto.  Pozostała wartość przeznaczona jest na 
opracowanie dokumentacji  geologicznej która zostanie zlecona w przyszłym roku po określeniu 
docelowego przebiegu drogi.

  46.  Budowa chodnika i remont nawierzchni ulica Skrzyszowska 

Plan – 50.000 zł.                                                      Zaawansowanie finansowe: 37.576,78 zł

Zadanie było prowadzone w ramach, zawartego ze Starostwem Powiatowym, porozumienia. 
Przedmiotowa  kwota  stanowi  dofinansowanie  do  wykonania  zadania  obejmującego  budowę 
chodnika i remont nawierzchni jezdni w zakresie objętym opracowaną dokumentacją. 
Zadanie rozliczono ze Starostwem Powiatowym. 

47. Budowa drogi dojazdowej do wydzielonych działek budowlanych przy ul.Grodzisko wraz z 
oświetleniem

       Plan – 10.000,00 zł.                                              Zaawansowanie finansowe: 9.031,54 zł

 Zgodnie z § 4 pkt. 1 umowy za termin wykonania części umowy dotyczącej zadania p.n. „Budowa 
drogi dojazdowej do wydzielonych działek budowlanych przy ul. Grodzisko wraz z oświetleniem w 
Wodzisławiu  Śląskim”  przyjęto  dzień  w  którym  Projektant  wystąpi  do  właściwego  organu  z 
wnioskiem o pozwolenie na budowę. Jednocześnie  ustalono, że przedmiotową drogę dojazdową 
należy wykonać jako przelotową. W tym celu niezbędne jest pozyskanie części działek nr 117/40  i 
1415/61  należących  do  Skarbu  Państwa,  a  będących  w  zarządzie  Państwowego  Gospodarstwa 
Leśnego- Państwowe Nadleśnictwo Rybnik. W dniu 10.02.2009 r. Wydział Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami zwrócił się do Wydziału Architektury i Urbanistyki o wydanie opinii dotyczącej 
wstępnego podziału działek nr 117/40 i 1415/61 jako zakresu dodatkowego dla projektowanej drogi 
na Grodzisku. W odpowiedzi Wydział  Architektury i Urbanistyki poinformował, że wnioskowany 
teren nie jest objęty obowiązującym planem zagospodarowania przestrzennego miasta Wodzisławia 
Śląskiego,  wobec czego przedmiotowy teren wymaga wydania decyzji  o warunkach zabudowy, 
która będzie stanowiła podstawę pozytywnego zaopiniowania wstępnego projektu podziału. Wobec 
powyższego  wstrzymano  postępowanie  w  zakresie  podziału  nieruchomości  do  czasu  wydania 
decyzji o warunkach zabudowy. Z dniem 03 kwietnia 2009 r. Wydział  Architektury i Urbanistyki 
tut. Urzędu wszczął postępowanie administracyjne w sprawie ustalenia warunków zabudowy dla 
inwestycji  w/w.  W  dniu  9  czerwca  2009  r.  została  wydana  decyzja  odmawiająca  ustalenia 
warunków zabudowy dla  tej  inwestycji  ze  względu  na  odmowę uzgodnienia   przez  Dyrektora 
Regionalnej  Dyrekcji  Lasów  Państwowych  w  Katowicach.  W  tej  sytuacji  nie  ma  możliwości 
uzyskania Decyzji pozwolenia na budowę i zrealizowania  przedmiotowej inwestycji.  Zadanie w 
m-cu listopadzie ulegnie likwidacji z uwagi na niemożność jego zrealizowania.
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Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w powyższym temacie.

Radny  R.  Szamatowicz  powiedział,  że  jest  mu  wiadome  o  problemach,  które  pojawiły  się  w 
związku z realizacją chodnika na ul. Piastowskiej, zapytał, czy coś w tej sprawie już się wyjaśniło?

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  powiedział,  że  najprawdopodobniej  środki 
w wysokości 80.000 zł zostaną przeniesione do Służb Komunalnych Miasta, które również będą 
wykonawcą tego zadania.

Radny M. Balcer powiedział, że jeśli nie ma możliwości uzyskania decyzji pozwolenia na budowę 
drogi  dojazdowej  do  wydzielonych  działek  budowlanych  przy  ul.  Grodzisko,  poprosił,  aby 
wykorytować  wąska  drogę,  która  się  tam znajduje.  Zauważył,  że  nic  nie  zostało  dokonane  w 
sprawie  przebudowy  basenu  w  dzielnicy  Wilchwy,  a  mianowicie  chodzi  o  wymianę  okien. 
Nadmienił, że prosił Starostwo Powiatowe aby dokonali napraw dróg powiatowych i wybudowanie 
chodnika na ulicach obciążonych ruchem w Dzielnicy Wilchwy, na co zawsze słyszy odpowiedź, że 
żadnych prac PZD nie będzie wykonywać, ze względu na budowę Drogi Głównej Południowej.

Radny F. Plutowski podziękował wszystkim, którzy pomogli przy budowie parkingu w Dzielnicy 
Kokoszyce. Zapytał, czy został już wybrany wariant przebiegu Drogi Głównej Południowej ?

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  w  odpowiedzi  na  kwestię  poruszaną  przez 
Radnego M. Balcera dotyczącą ul. Grodzisko stwierdził, że na tym etapie nie ma możliwości, aby 
poszerzać część ulicy o której pan Radny mówi. Dodał, że została wydana decyzja odmawiająca 
ustalenia  warunków  zabudowy  dla  tej  inwestycji  ze  względu  na  odmowę  uzgodnienia  przez 
Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Katowicach i dlatego na dzień dzisiejszy 
miasto  nie  ma  możliwości  zrealizowania  przedmiotowej  inwestycji.  Następnie  odpowiadając 
na pytanie dotyczące przebudowy basenu w Dzielnicy Wilchwy powiedział, że teraz nie ma sensu 
wymieniać  okien  w  budynku  basenu,  ponieważ  będzie  prowadzona  jego  modernizacja.  W 
odpowiedzi na pytanie pana Radnego F. Plutowskiego dotyczącego Drogi Głównej Południowej, 
powiedział,  że  przewidziano  trzy warianty przebiegu części  trasy.  Według planu,  wodzisławski 
odcinek  Drogi  Głównej  Południowej  rozpoczynałby  się  na  ulicy  Pszowskiej,  przeciąłby  ulice 
Czyżowicką i Bogumińską, biegnąc do dzielnicy Wilchwy. Dalszą budowę rozważa się w trzech 
wersjach.  Wedle  dwóch  z nich,  tzw.  północnej  i  południowej,  szosa  pobiegłaby  do  Mszany, 
omijając po kopalniane tereny od strony północnej lub południowej. Z kolei trzeci wariant zakłada 
poprowadzenie  drogi na południe od Mszany,  wybudowanie przejścia  nad A1 i włączenie  trasy 
w okolice węzła autostrady w Jastrzębiu.  Nadmienił,  że PZD posiada opracowaną dokumentację 
i  nie  ma  podstaw  do  tego,  aby  nie  remontować  dróg  i  chodników,  ponieważ  Droga  Główna 
Południowa nie będzie przebiegać ulicami, o które pyta pan Radny M. Balcer.

Kierownik  Zarządu  Dróg  Miejskich  i  Transportu  pan  A.  Wystyrk  poprosił,  pana  Radnego 
F. Plutowskiego aby po zakończeniu posiedzenia komisji przeszedł do jego biura, gdzie na mapie 
dokładnie przedstawi mu 3 warianty przebiegu drogi.

Radny  F.  Plutowski  zapytał,  czy  jest  możliwość  otrzymania  ksera  mapy  z  tymi  3  wariantami 
przebiegu Drogi  Głównej  Południowej,  ponieważ chciałby tę  kwestię  przedstawić  na spotkaniu 
Rady Dzielnicy Kokoszyce?

Kierownik Zarządu Dróg Miejskich i Transportu pan A. Wystyrk  powiedziała, że tak i poprosił, 
aby  przy  omawianiu  uwzględnić  korekty,  które  zostaną  dokonane  w  dzielnicy  Kokoszyce 
tj. ul. Sportowa w związku z protestami Parafii Rzymsko-Katolickiej Niepokalanego Serca Maryi. 
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Przewodniczący  Komisji  poprosił,  o  omówienie wykonanych  zadań  rzeczowych  w Dzielnicach 
Miasta.

Stan  wykonania  zadań rzeczowych  w Dzielnicach  Miasta  został  omówiony  przez  panią  Janinę 
Szymecką-Pysz  Naczelnik  Wydziału  IM  oraz  pana  Jacka  Szkolnickiego  Dyrektora  SKM 
(informacje stanowią załącznik do protokołu).

Radny M. Balcer poprosił, aby ująć boczną ul. Armii Ludowej (kierunek Publiczne Przedszkole 
nr 9) w I kolejności zimowego utrzymania dróg lub umieszczenia  na w/w  ulicy skrzyni z piaskiem, 
ponieważ w okresie zimy jest tam trudność z wyjechaniem pod górkę. 

Dyrektor SKM pan J. Szkolnicki przyjął informację do wiadomości. 

Radny M. Balcer powiedział, że z tego co się orientuje na bocznej ul. Czarneckiego obok restauracji 
Miranda miało tam zostać wykonane korytowanie drogi. 

II Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział, że w/w ulica zostanie utwardzona.

Radny M. Balcer powiedział,  że jeszcze nigdy nie spotkał się z sytuacją,  aby na glinę położyć 
asfalt.

II Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak poprosił, aby nie mówić takich rzeczy, ponieważ 
realizacja zadania przebiega tak jak powinno się to odbywać. Dodał, że dokładnie wszystko zostało 
sprawdzone i nie ma  potrzeby korytowania tej drogi.

Przewodniczący Komisji powiedział, że słyszał wiele uwag pod kątem nie wykonania remontów 
pozimowych na drogach w Dzielnicy Zawada.

Dyrektor SKM pan J. Szkolnicki powiedział,  że remonty cząstkowe wykonywane są jeszcze do 
teraz. Zauważył, że żadne tego typu informacje do niego nie dotarły. 

Radny R. Szamatowicz poprosił,  aby po wykonaniu map do celów projektowych związanych z 
zadaniem „Budowa miejsc postojowych na ulicy Tysiąclecia 4-6, 8-10” zostały przesłane do Rady 
Dzielnicy Nowe Miasto.

Dyrektor SKM pan J. Szkolnicki odpowiedział, że po wykonaniu map zostaną przesłane do Rady 
Dzielnicy Nowe Miasto.

Ad 4.
Problematyka  ruchu  drogowego,  koncepcje  usprawnienia  komunikacji  w  mieście  (omówienie 
problematyki  związanej  z zamknięciem ruchu kołowego w obrębie  Rynku i  koncepcji  ruchu w 
rejonie Starego Miasta) – zreferowali:  pan Dariusz Szymczak II Zastępca Prezydenta Miasta oraz 
pan Artur Wystyrk Kierownik Referatu Zarządu Dróg Miejskich i Transportu.

II Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział,  że w okresie 2007-2009 dokonano 
przełomowych  zmian  w  układzie  komunikacyjnym  Miasta  Wodzisławia  Śl.  w  szczególności 
poprzez zaprojektowanie i rozpoczęcie realizacji Drogi Zbiorczej oraz urealnienie i przygotowanie 
dokumentacji  planistycznej  Drogi  Głównej  Południowej.  (Szczegółowa  informacja  stanowi 
załącznik do protokołu).
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Kierownik  Referatu  Zarządu  Dróg  Miejskich  i  Transportu  pan  A.  Wystyrk  powiedział,  że 
wprowadzona z dniem 03 sierpnia br. zmiana organizacji  ruchu w Rynku i ulicach przyległych 
wzbudzała wiele kontrowersji, które głównie dotyczyły braku możliwości parkowania na Rynku 
oraz  możliwości  wykupienia  identyfikatora  przez  uprawnione  osoby mieszkające  i  prowadzące 
działalność gospodarczą w strefie. (Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu).

Radny R. Szamatowicz zauważył,  że dosyć  długo pracowano nad ustaleniem zmian organizacji 
ruchu w Rynku i ulicach do niego przyległych oraz ustaleniem stref płatnego parkowania oraz opłat 
za parkowanie samochodów w tych strefach, a w piśmie podaje się informacje  przekazywane przez 
przedstawicieli  Rad  Dzielnic  przy  ewentualnej  zmianie  uchwały  dotyczącej  stref  płatnego 
parkowania. W związku z tym, zapytał jak to się ma do prac, które były dosyć długo prowadzone 
w celu zamknięcia ruchu kołowego w obrębie Rynku?

Kierownik Referatu Zarządu Dróg Miejskich i Transportu pan A. Wystyrk powiedział,  że w tej 
sprawie przede wszystkim zabierają głos przedsiębiorcy, iż wprowadzona zmiana organizacji ruchu 
na Rynku i ulicach przyległych powoduje spadek obrotów, a tłumaczą to tym, że klienci nie mają 
możliwości podjazdu pod sklep. 

Radny  R.  Szamatowicz  zapytał,  ile  osób  zgłosiło  się  do  Wydziału  IM tut.  Urzędu  w sprawie 
obniżenia opłaty abonamentowej?

Kierownik Referatu Zarządu Dróg Miejskich i Transportu pan A. Wystyrk powiedział, że ta grupa 
liczy 10 osób. 

Radny R. Szamatowicz zapytał, kto wnioskuje o możliwość parkowania w górnej pierzei Rynku?

Kierownik Referatu Zarządu Dróg Miejskich i Transportu pan A. Wystyrk  powiedział,  że są to 
podmioty, które prowadzą usługi w zakresie gastronomii, aby umożliwić klientom dojazd do tych 
lokali po godz. 17.00.

Radny R.  Szamatowicz  poprosił,  aby wymienić,  które  restauracje  w rynku w Wodzisławiu  lub 
gminach ościennych mają swój parking?

Kierownik Referatu Zarządu Dróg Miejskich i Transportu pan A. Wystyrk powiedział, że na chwilę 
obecną nie zakłada się zmiany uchwały w sprawie ustalenia  w Wodzisławiu Śl. strefy płatnego 
parkowania(...), ponieważ to są tylko informacje przekazywane przez przedstawicieli Rad Dzielnic 
jeśli została by podjęta decyzja wprowadzenia zmian do tej uchwały. 

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan D.  Szymczak  powiedział,  że  te  informacje,  poddajemy pod 
rozwagę i to nie jest propozycja zmiany uchwały. Zauważył, że jeżeli wnioski w powyższej sprawie 
wpływają do Urzędu Miasta, to my jako Miasto, chcemy je przedstawić członków przedmiotowej 
komisji.

Radny R.  Szamatowicz  zapytał,  czy w przedstawionej  informacji  przez  II  Zastępcę  Prezydenta 
Miasta w punkcie odnośnie miejsc parkingowych, pkt. 4 nie powinna być ul. Pokoju ?

II Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak przeprosił za pomyłkę i powiedział, że miał na 
myśli ul. Pokoju. 

Radny R. Szamatowicz zapytał, w którym roku zakończono budowę ronda św. Wawrzyńca?
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Kierownik Referatu Zarządu Dróg Miejskich i Transportu pan A. Wystyrk powiedział, że budowę 
zakończono w 2008 roku.

Radny R. Szamatowicz zapytał, kiedy zostaną przebudowane przejścia dla pieszych do postaci azyli 
w ciągu ul. Pszowskiej? 

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  powiedział,  że  jest  przygotowany  projekt 
przebudowy przejść dla pieszych  w ciągu ul.  Pszowskiej,  ten projekt  zmiany organizacji  ruchu 
obejmuje  przebudowę wszystkich  przejść  dla  pieszych  i  wszystkich  istniejących  azyli  w ciągu 
tej  ulicy,  jest kwestia tylko sfinansowania tej  realizacji  ze strony Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
miasto będzie prowadzić interwencje dotyczące tych bieżących prac związanych z doprowadzeniem 
do  porządku  istniejących  azyli.  Dodał,  że  termin  wykonania  tego  zadania  jeszcze  nie  został 
ustalony, być może odbędzie się to jeszcze w tym roku.

Przewodniczący  Komisji  powiedział,  że  nie  długi  czas  temu  na  jednej  z  sesji  Rady Miejskiej 
przedstawił swój sen o zamknięciu ruchu kołowego w obrębie Rynku. Dodał, że w żadnym mieście 
nie ma takiego ruchu samochodowego w rynku jak w Wodzisławiu Śl. Dlatego też powiedział, 
że  uważa,  iż  spadek obrotów na  pewno nie  jest  spowodowany zmianami  organizacji  ruchu na 
rynku, ponieważ  część parkowanych samochodów należała do pracowników sklepów. Zauważył, 
że przyczyną  jest powstawanie coraz więcej  sklepów wielkopowierzchniowych typu AUCHAN, 
PLAZA,  gdzie  skupisko  mniejszych  sklepów  się  znajduje.  Powiedział,  że  jest  tyle  parkingów 
zaledwie kilkaset  metrów od rynku.  Dodał,  że  argumenty przedsiębiorców w tej  kwestii  uważa 
za bezzasadne.

Ad 5.
Wydanie opinii:

a) w  sprawie  zawarcia  kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  gruntowej  położonej  na 
terenie  miasta  Wodzisławia  Śląskiego  na  osiedlu  XXX-lecia,  działka  nr  2591/255  z 
przeznaczeniem pod stanowisko postojowe.

Naczelnik  Wydziału  IM  pani  J.  Szymecka-Pysz  powiedziała,  że  wpłynęła  prośba  mieszkańca 
naszego  miasta  o  wyrażenie  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości 
gruntowej z przeznaczeniem pod stanowisko postojowe dla osoby niepełnosprawnej ruchowo. 

Pytań nie było.

Komisja wydała jednogłośnie pozytywną opinię do w/w sprawy (ilość głosów:za-4, nieobecny 
na sali M. Balcer).

b) do  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  z  budżetu  Miasta 
Wodzisławia Śląskiego dla Gminy Gorzyce.

Punkty 5a) i 5b) zreferowała pani Janina Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich.

Naczelnik Wydziału IM pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że realizowana przez Gminę Gorzyce 
droga w części obsługuje nieruchomości zlokalizowane na terenie miasta Wodzisławia Śl. Dodała, 
że przyznanie dotacji dla Gminy Gorzyce na zadanie pn. „Przebudowa odnogi ul. Mszańskiej w 
miejscowości Turza Śl.” realizowane jest na podstawie umowy pomiędzy jednostkami samorządu 
terytorialnego,  które  znajduje  również  swoje  odzwierciedlenie  w projekcie  uchwały  w sprawie 
zmian  budżetu  Miasta  Wodzisławia  Śl.  na  2009  rok.  Nadmieniła,  że  kwota  pomocy 
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wynosi 40.000.00 zł.

Pytań nie było.

Komisja wydała jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy  finansowej  z  budżetu  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  dla  Gminy  Gorzyce.(ilość 
głosów: za-4, nieobecny na sali M. Balcer).

Ad 6.
Komisja przyjęła protokół z posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 15 października 2009r. 
( ilość głosów: za – 5).

Radny  M.  Balcer  zapytał,  jaka  została  podjęta  decyzja  w  sprawie  znaku  zabudowanego 
przy ul. Dolinnej, Świerkowej, a mianowicie, czy zostanie ten znak usunięty całkowicie, czy też 
zamieści się pod znakiem tabliczkę „ za wyjątkiem mieszkańców”?

Asystent  PM pan M.  Sieniawski  powiedział,  że  po  ostatniej  prośbie  pana  Radnego  informacja 
została przekazana do Wydziału IM, w związku z tym poprosił, aby dopytać w tej sprawie w w/w 
wydziale.

Ad 5 cd.

c) do  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład 
mieszkaniowego  zasobu  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  –  zreferowała  pani  Bożena 
Czarkowska Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich.

Naczelnik  Wydziału  SO  pai  B.  Czarkowska  powiedziała,  że  mając  na  uwadze  racjonalne 
wykorzystanie  zasobu  mieszkaniowego  zasadne  jest  znowelizowanie  przepisów ww.  uchwały  i 
przedmiotem  nowelizacji  jest:  regulacja  stanu  prawnego  lokalu  mieszalnego  w  przypadku 
osób,które pozostały w lokalu po śmierci najemcy i nie wystąpiły w stosunku najmu w myśl. Art. 
691 §1 i § 2 Kodeksu cywilnego tzn. lokal może zostać wynajęty na rzecz wstępnych i zstępnych  w 
linii prostej zamieszkujących na stałe z najemcą do chwili jego śmierci przez okres co najmniej 2 
lat,  zniesienie  zakazu  dokonywania  zamiany  lokali  socjalnych,  zmiana  wysokości  kryterium 
dochodowego dla osób ubiegających się o zawarcie umowy najmu lokalu mieszkalnego, regulacja 
dotycząca obniżek czynszu uzależniona od wysokości dochodu gospodarstwa.

Kierownik Referatu Spraw Lokalowych pan W. Gruszczyk powiedział, że wprowadzono do w/w 
projektu uchwały w §5 obniżki czynszu, które naliczane będą wg obowiązujących stawek i mogą 
być  udzielane  najemcom  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w  skład  mieszkaniowego  zasobu 
Miasta Wodzisławia Śl. w przypadku, jeżeli stawka czynszu a zajmowany lokal odpowiadać będzie 
co najmniej 3,0 % wartości odtworzeniowej lokalu w skali roku. Dodał, że maksymalna wysokość 
obniżki czynszu nie może przekroczyć 30%.

Pytań nie było.

Komisja  wydała  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad 
wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład  mieszkaniowego  zasobu  Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego (ilość głosów:za-5).

d) do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
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2010 rok oraz zwolnień od tego podatku.

Naczelnik Wydziału FB pan J. Matyja powiedział, że obecny projekt uchwały zawiera wysokość 
stawek podatku od nieruchomości na poziomie roku bieżącego podwyższonych o wskaźnik wzrostu 
cen i usług o 3,5%. Dodał, że uchwała zawiera, również propozycje ograniczenia zwolnienia (z 
uwagi na fakt, iż jest to zwolnienie o charakterze przedmiotowym) o którym mowa w § 2 pkt. 2 o 
nieruchomości stanowiące współwłasność gminy Wodzisław Śl.

Radny  R.  Szamatowicz  zapytał,  jaki  jest  przewidywany  wzrost  w  budżecie  po  podwyższeniu 
wskaźnika wzrostu cen i usług?

Naczelnik Wydziału FB pan J. Matyja powiedział, że jest to kwota w wysokości ok. 510 tys. zł.

Radny M. Balcer zapytał, jak sytuacja przedstawia się w gminach sąsiednich?

Naczelnik Wydziału IM pan J. Matyja powiedział,  że gminy ościenne również podnoszą stawki 
podatkowe o 3,5%.

Radny F. Plutowski zapytał, czy stawki podatkowe w sąsiednich gminach są już zatwierdzone?

Naczelnik   Wydziału  IM  pan  J.  Matyja  powiedział,  że  aktualnie  są  to  tylko  propozycje,  ale 
generalnie gminy ościenne będą podnosić również o  3,5%.

Więcej pytań nie było. 

Komisja  wydała  pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na 2010 rok oraz zwolnień od tego podatku. (ilość głosów: 
za – 4,    wstrz. - 1, przec. 0).

e) do  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 
transportowych na 2010 rok oraz zwolnień od tego podatku.

Naczelnik Wydziału FB pan J. Matyja powiedział, że w oparciu o art. 12B ustawy o podatkach i 
opłatach lokalnych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 6 października 2009 roku w sprawie 
stawek podatku od środków transportowych obowiązujących w 2010 roku zostały określone stawki 
minimalne dla następujących środków transportowych: 

– samochody ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton,
– ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do używania łącznie z naczepą lub przyczepą 

o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdu równej lub wyższej niż 12 ton,
– przyczepy i naczepy,  które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 

całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością 
rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego.

Dodał, że jak wynika z uzasadnienia do obwieszczenia Ministra Finansów z dnia 6 października 
2009 roku kurs EURO ogłoszony na pierwszy dzień roboczy października 2009r., który przypadł na 
dzień 1 października 2009r.wyniósł 4,24, a zatem uległ zwiększeniu o 25,52% w stosunku do kursu 
EURO ogłoszonego  na  pierwszy dzień  roboczy października  roku poprzedniego  który  wynosił 
3,3819 zł. Nadmieniał, że projekt uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych 
na 2010 rok generalnie nie zawiera propozycji ich podwyższenia w stosunku do roku bieżącego z 
wyjątkiem przypadków, gdy w wyniku przeliczenia stawek minimalnych w związku z wskaźnikiem 
kursu  EURO  uprzednie  stawki  są  niższe  od  obecnych  stawek  minimalnych  a  więc  istnieje 
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konieczność  ich  podwyższenia.  Zauważył,  że  jeżeli  chodzi  o  gminy  ościenne,  również  chcą 
podnieść o 3,5%.

Pytań nie było.

Komisja  wydała  pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości 
stawek podatku od środków transportowych na 2010 rok oraz zwolnień od tego podatku. 
(ilość głosów: za – 4,    wstrz. - 1, przec. 0).

f) do projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na 2010 rok.
Punkty 5d) do 5f) referuje pan Jacek Matyja Naczelnik Wydziału Finansowo-Budżetowego.

Naczelnik  Wydziału  FB  pan  J.  Matyja  powiedział,  że  w  latach  2008-2009  na  terenie  Miasta 
Wodzisławia  Śl.  nie  obowiązywała  opłata  od  posiadania  psów.  Należy,  zwrócić  uwagę  na 
zwolnienia ustawowe z opłaty od posiadania psów, której nie pobiera się się od członków personelu 
przedstawicielstw dyplomatycznych i urzędów  konsularnych oraz innych osób zarównanych z nimi 
na podstawie ustawy, umów lub zwyczajów międzynarodowych, jeżeli nie są obywatelami polskimi 
i nie mają miejsca stałego pobytu na terytorium Rzeczpospolitej Polskiej; od osób zaliczonych do 
znacznego  stopnia  niepełnosprawności  w  rozumieniu  przepisów  o  rehabilitacji  zawodowej  i 
społecznej  oraz  zatrudnianiu  osób niepełnosprawnych  z  tytułu  posiadania  jednego psa;  osób w 
wieku powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie gospodarstwo domowe z tytułu posiadania psa; 
podatnika podatku rolnego od gospodarstw rolnych z tytułu posiadania nie więcej niż dwóch psów. 
Zauważył, że podejmując decyzję o wprowadzeniu na terenie Miasta Wodzisławia Śl. opłaty od 
posiadania psów należy mieć świadomość, iż potencjalnie do gminy wpłyną środki w wysokości 
233 063,85 zł ( ilość psów wg ostatniego stanu * 107,85 zł tj. stawka na 2010 rok). Powiedział, że 
Prezydent Miasta zwrócił się z prośbą do wszystkich Rad Dzielnic na terenie miasta Wodzisławia 
Śl.,  Spółdzielni  Mieszkaniowych,  ZGMiR,  Policji  i  Straży Miejskiej  o  wyrażenie  swojej  opinii 
w tym zakresie.  Nadmienił,  że Rady Dzielnic  wyrażały sugestię,  aby na Straż Miejską nałożyć 
obowiązek  sprawdzenia  uiszczania  opłaty,  wpływy  z  opłaty  przeznaczyć  na  zwiększenie  ilości 
psich zestawów oraz koszy oraz rozważyć stworzenie informatycznego systemu rejestracji psów za 
pomocą  mikroprocesora  lub  identyfikatora  przypinanego  do  obroży,  który  stanowiłby  dowód 
uiszczenia opłaty bądź utworzenie miejskiego schroniska dla zwierząt. Jeśli chodzi o pobór opłaty 
w drodze inkasa rady dzielnic sugerowały,  aby pobór opłaty odbywał  się w formie dodatkowej 
opłaty od podatku od nieruchomości, co niestety nie może mieć miejsca z uwagi na obowiązujące 
przepisy oraz wprowadzić dwa terminy płatności opłaty tj. 15 maj i 15 września jako inkasenta 
wyznaczyć  Straż  Miejską  lub  inny podmiot.  Mówiący powiedział,  że  w przypadku  spółdzielni 
mieszkaniowych i ZGMiR - 4  jednostki opowiedziały się za wprowadzeniem opłaty od posiadania 
psów argumentując  to  m.  in.  tym,  iż  brak  opłaty  powoduje  brak  odpowiedzialności  ze  strony 
właścicieli  za  utrzymywane  zwierzęta  –  brak  szczepień,  odpowiedniej  opieki,  warunków, 
pogorszenie  się  czystości  w  mieście,  zwiększenie  zjawiska  bezpańskich  psów,  a  jeśli  chodzi 
o formę poboru opłaty w drodze inkasa podmioty te sugerowały, aby opłaty były pobierane przy 
płaceniu podatku od nieruchomości i tylko jeden z podmiotów wyraził pogląd, iż inkasentem opłaty 
mógłby być zarządca nieruchomości. Zauważył, że spółdzielnie sugerowały także, aby skutecznie 
zobowiązać  właścicieli  do  sprzątania,egzekwować  brak  nadzoru  nad  psami  w  obrębie  placów 
zabaw dla dzieci, czy piaskownic, uregulować kwestię bezdomnych zwierząt, przeznaczyć opłatę na 
oznakowanie  zwierząt  np.  w  formie  mikroprocesora  elektronicznego  lub  identyfikatora 
przypinanego  do  obroży,  oraz  stworzyć  możliwość  funkcji  rakarza  miejskiego  tj.  osoba  która 
etatowo będzie zajmować się wyłapywaniem bezpańskich psów i przewożenia ich do schroniska. 
Straż Miejska wyraziła pogląd,  iż opłata taka winna zostać wprowadzona z tym, że rozważenia 
wymaga  konieczność  wprowadzenia systemu rejestru i  identyfikacji  zwierząt,  co zmniejszyłoby 
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liczbę i koszty związane z ich wyłapywaniem, transportem czy przechowywaniem, egzekwowanie 
przepisów porządkowych. Nadmienił,  że na stronie internetowej Urzędu Miasta Wodzisławia Śl. 
swojego  czasu  została  zamieszczona  ankieta  dot.  wprowadzenia  opłat  od  posiadania  psów. 
Poinformował,  że powyższy projekt uchwały proponuje dwie stawki opłaty od posiadania psów 
72 zł i 48 zł.

Radny R. Szamatowicz zauważył, że 74% mieszkańców opowiedziało się za nie wprowadzaniem 
opłaty od posiadania psów, w związku z tym zapytał, ile mieszkańców brało udział w wypełnieniu 
tej ankiety? Poprosił aby w miarę możliwości przedłożyć taką informację.

Naczelnik Wydziału FB pan J. Matyja powiedział, że niestety nie jest w stanie odpowiedzieć na to 
pytanie.  Dodał, że skontaktuje się z osobą, która nadzorowała tę ankietę i zapyta ile osób brało 
udział w jej wypełnieniu.

Radny R. Szmamtowicz powiedział, że po okresie zimowym, kiedy śnieg stopnieje będą widoczne 
pozostałości po pieskach na chodnikach. Zauważył, że jeśli osoba decyduje się na zwierzę, musi 
mieć pełną świadomość jakie są obowiązki z tytułu posiadania czworonoga.

Przewodniczący  Komisji  powiedział,  że  jeśli  świadomość  mieszkańców  w  tej  kwestii  się  nie 
zmieni,  to  niestety  w tej  sprawie  nikt  nic  nie  zrobi.  Powiedział,  że  należy  zwrócić  uwagę  na 
zwolnienia ustawowe  z opłaty od posiadania psów z których wynika  m.in. że opłaty nie pobiera 
się od osób w wieku powyżej 65 lat i uważa, że w takiej sytuacji wszystkie pieski w mieście będą 
zarejestrowane na dziadka lub babcię.

Więcej pytań nie było.

Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów 
na 2010 rok (ilość głosów: za-2, wstrz.-3, przec.-0).

Ad 7
Wolne głosy i wnioski.

Nikt nie zabrał głosu.

Ad 8.
Przewodniczący  Komisji  w  wyniku  wyczerpania  porządku  obrad  oraz  braku  pytań,  zamknął 
posiedzenie o godzinie 10.40.

Protokołowała:
Weronika Kochan - Wydział OR.

                                                    Przewodniczący
Komisji Gospodarki Komunalnej, 

                                             Komunikacji i Łączności

                              Władysław Szymura
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